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PLANNING AND DESIGNING COLLECTIONFOR SHOUYI

CULTURAL DISTRICT 1911年10月10日，以孙中山先生为代

表的革命党人发动了震惊中外的辛亥革命武昌首义，一举推

翻了统治中国两千余年的封建君主专制。这一世界性的事件

，具有重大的历史意义和深刻的历史影响，沉淀了丰富的历

史文化和精神遗产。为弘扬首义精神，整合首义文化资源，

彰显辛亥首义历史地位和文化价值，武汉市人民政府确立了

将首义文化区建成为国家辛亥革命纪念重地，集纪念、旅游

、休闲、教育等多功能于一体的特色历史文化旅游区和服务

武昌旧城、辐射周边的“城市绿心”的目标，以打造武汉城

市建设新靓点、城市文化新品牌和凝聚中华民族革命精神的

重要载体。为此，特公开征集该地区规划设计方案，诚邀海

内外各实力设计机构参与。On Oct.10.1911, the first shot of the

Wuchang Uprising (Shouyi) was fired by revolutionists whose leader

was Dr. Sun Yat-sen. This revolution overthrew the feudalistic

government which had ruled China for over 2000 years. This

cosmopolitan historical event with its great historical significance and

influence has accumulated abundant historical culture and spirit

heritage. For glorifying the spirit, integrating the cultural resources

and praising the historical status and the cultural value of the 1911

Revolution, the Wuhan municipal government decides to build the

Shouyi Cultural District into a national memorial area of the 1911



Revolution, which functions as a featured historical and cultural

tourism area as well as a “city green heart” to serve the Wuchang

old town, so as to establish a new scene in Wuhan’s urban

construction which will be the new urban cultural brand and an

important carrier for integrating the revolutionary spirit of the

Chinese Nation. In light of this aim, we sincerely invite worldwide

qualified designing organizations to participate in and submit

planning for the Shouyi Cultural District. 规划设计范围和内容

Planning Scope and Content 首义文化区位于武昌旧城，地处蛇

山和紫阳湖之间，西邻复兴路、东接首义路、北起蛇山、南

至规划津水路，总面积170公顷，是武昌首义发生、发展和历

史遗存最为集中的区域。其中核心区由体育街、规划津水路

、首义路、楚善街、武珞路、中山路和蛇山围合而成，总面

积105公顷，分蛇山板块、首义板块和紫阳湖板块等三大板块

。 依据首义文化区总体定位，在综合考虑武汉市、武昌旧城

和首义文化区等不同层次的空间关系和交通、景观、旅游等

城市功能协调发展的基础上，各应征机构应提出首义文化区

总体规划的设计构思和规划布局，完成蛇山、首义和紫阳湖

三大板块的详细规划方案。具体要求详见征集文件。The

Shouyi Cultural District locates in Wuchang old town, between the

Snake Mountain and the Ziyang Lake. Being adjacent to the Fuxing

Road in the west and connecting with Shouyi Road in the east,

starting from the Snake Mountain in the north and ends at the

planned Jinshui Road, the total area is approximately 170 hectare.

This district is the place where Wuchang Uprising happened and

most of historic remains existed. The core part of this district is



enclosed by Shouyi Road, the planned Jinshui Road, Wuluo Road,

Zhongshan Road, Tiyu Road and the Snake Mountain, covering a

area of this part is about 105 hectare. This core part is divided into 3

blocks: Snake Mountain Block, Shouyi Block and Ziyang Lake

Block. Based on the orientation of Shouyi Culture District, the

comprehensive consideration of the spatial relationship among the

whole Wuhan City, Wuchang town and the Shouyi Cultural District

and the development of traffic, landscape and traveling function of

the district, the applicants should provide the planning concept,

planning layout of the district and detailed planning of Snake

Mountain Block, Shouyi Block and Ziyang Lake Block. Please refer

to the collection document for detailed requirements. 参与机构资

质及报名有关要求 Qualification and Application Requirements欢

迎所有具备中国规划或建筑设计甲级资质和海外相应资质的

机构应征。允许两家或两家以上设计单位合作组成一个应征

机构，其中至少有一方必须达到设计资质要求。 报名截止时

间为2006年3月5日17:00(北京时间)应征机构应提交报名表及相

关文件材料。具体要求详见征集文件。 Any organizations in

China that have the planning or design qualification of A Level and

oversea organizations with equivalent level are welcomed to

participate in this activity. Two or more design organizations may

form a single applicant. at least one of them should meet the

qualification. Deadline for application: 17:00 March 5th(Beijing

time). All applicants should submit the application form and related

materials. Please refer to the collection document for detailed

requirements. 联系方式 Contact联系地址：中国湖北省武汉市



汉口三阳路13号邮编：430014电话：0086-27-82840376

0086-27-82840791传真：0086-27-82824024联系人：刘进军 马方

熊花邮箱：whghy @whplan.com.cn Wuhan Urban Planning

&Design AcademyAdress: 13 Sanyang Road, Wuhan, Hubei P.R.C.,

430014Tel.: 0086－27－82840376 82840791Fax: 0086－27

－82824024 Attn : Mr. Liu Jinjun, Ma Fang, Ms. Xiong HuaEmail:

whghy @whplan.com.cn 相关下载 Downloads （请点击下载）

◎ 报名表 application form◎ 征集文件 collection document相关

链接 Relevant links （请点击访问）◎ http://www.whplan.cn◎

http://www.digitalwuhan.gov.cn1 100Test 下载频道开通，各类考

试题目直接下载。详细请访问 www.100test.com 


